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P U B L I C U L U I 
A 

I n s a t u l G i r b o v i 

L / M/ / dintre cele mai interesante si elocvente dialoguri pc care redacţia 
noastră Ic-a purtai eu publicul, ni se ]>are a fi cel pe cared prezentăm 
cititorilor noştri in numărul dc faţă. 

După 21 de ani de la crearea in comuna Girbovi (6000 dc locuitori. 
84 hm distanţă de Bucureşti) a prunului nucleu socialist, localitatea înfă
ţişează astăzi imaginea unei vieţi prospere, pe care in trecut, [oştii ţărani 
girboviţi de muncă şi mizerie nici nu îndrăzneau s-o viseze. I rmind cn 
'încredere calea arătată dc partid, primind in permanenţă un sprijin mul
tilateral din partea stalului, cooperativa din Girbovi a devenii un centru 
agricol puternic, plasindu-se in primele rinduri ale cooperativelor din jude
ţul Ilfov. Munca harnică a celor 2 500 de lucrători agricoli din Girbovi 
a determinat ca. de la an la un. producţia să fie toi mai bogată şi, pc 
această bază. veniturile cooperativei şi ale cooperatorilor să sţtorească con
tinuu. Valoarea producţiei globale a fost in anul 19/0 de 4o.7(H.8S4 de la. 
veniturile băneşti de 28.o4H.410 de lei, iar averea obştească de ol.o 10.-IO4 
de lei. 

IAI Girbovi au crescut nu numai recoltele, au crescut mai ales oa
menii, îmbogăţindu-şi tot mai mult cunoştinţele, capacitatea de a munci, 
l-'.ste greu tic redat in cuvinte deosebirea existentă între conştiinţa şi mo
dul de trai ale locuitorilor de azi şi ale celor din trecui. Documentele tre-
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Marcel Doina 

(•aţelor vremi ilustrează starea de înapoiere şi incultură in care era ţinută 
populaţia acestui sat. in majoritatea ci analfabetă. Astăzi, locuitorii din 
Girbovi sini. in marea lor majoritate, absolvenţi ai şcolii generale dc 7, 8 
şi chiar de 10 ani. Pentru desfăşurarea activităţii eultural-ediicative, pc 
lingă cele două şcoli moderne, eu 17 săli de clasă, s-au construit un fru
mos cămin cultural şi o bibliotecă sătească cu 10.000 de volume. 

Care este relaţia intre oamenii acestei aşezări şi teatru ? Ce loc dobîn 
deşte sau ar putea să dobindească teatrul in viaţa lor ? 

Marcel Dobra 
preşedinte a l C.A.P. G i r b o v i 

Cu regret trebuie să vă mărturisesc că 
despre teatru an i foarte puţine l u c r u r i de 
spus. Aş putea să vă vorbesc zile şi nopţi 
despre munca şi realizările cooperatorilor 
noştri, despre greutăţile şi v i c tor i i l e noas
tre , despre experienţa mea, care a m preluat 
marea răspundere de preşedinte la vîrsta de 
27 dc ani . Poate că pe oamenii de teatru , pe 
autor i i d ramat i c i i -ar interesa secretul dezvol
tării noastre economice. în satul nostru n-am 
ştiut care sîntem şefi, n i c i eu. n i c i primând, 
nici secretarul organizaţiei de p a r t i d . Toţi am 
colaborat pentru rezolvarea problemelor celoj 
mulţi, toţi ne-am considerat deopotrivă suboi*" 
donaţi interesului colectiv, interesului dezvol
tării cooperativei noastre. J)e bună seamă că 

interesul cooperatorilor noştri n u isc reduce n u 
m a i la satisfacerea nevoi lor materiale. Sătenii 
noştri sînt dorn i c i de cultură, de artă. Dacă 
în comuna noastră s-au dezvoltat unele ac
tivităţi ca dansul şi muzica populară, ea 
spor tu l , m a i ales (avem. de exemplu , o e-
cbipă de fo tba l , . .Glor ia" , în campionatul 
judeţean), n u acelaşi lucru îl putem spune 
şi despre act ivitatea teatrală. Acest dome
n i u a fost, cel puţin în u l t i m a vreme, to ta l 
negl i jat . N i c i teatrele n u ne-au solicitat p re 
zenţa, n i c i n o i — mă refer la cei d i n con
ducerea comunei — n-aim a v u i nici o i n i 
ţiativă, în acest sens. N i c i în gospodărie, 
n i c i la cămin, n-am văzut nici un spectacol 
de teatru. Personal, deputat f i i n d , a m văzul 
la Bucureşti cîleva spectacole cu caracter 
festiv, reprezentaţii oferite după dezbaterile 
d i n cadrul M a r i i Adunări Naţionale. La te
levizor n-ajung să văd doci l te le jurnalul şi 
bu le t inu l meteorologic. 
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Fireşte că ne-am bucura cu toţii daică tea
trele s-ar deplasa pînă la noi, ou un reper
toriu bun şi mai ales accesibil, cu piese pe 
care să lc înţeleagă ţăranii, să fie aproape 
dc lumea lor. 

Oprea Necula 
tâmplar 

A trecut un an şi mai bine de cind n-am 
mai fost pe la căminul cultural. Atunci , de 
..Ziua recoltei", venise la noi o echipă de la 
teatrul ..Vasilcscu". cu un prograta de muzică 
populară. Un spectacol de teatru nu ţin minte 
să f i văzul, aici la noi , de foarte multă 
vreme. A m televizor şi urmăresc toate emi
siunile de teatru, de varietăţi şi toate f i l 
mele care se dau. îmi plac toate, dar în 
special cele de muzică populară. Dar una e 
să vezi oinxul aşa cum este el în realitate, 
in viaţă, şi alta cum este i n fotografie. Dacă 
ar veni la noi un teatru, indiferent care, ime
diat s-ar aduna vreo 300—400 de tineri şi, 
d in om în om. s-ar duce vestea în tot sa
l u l . A r veni atita lume, cred, că n-ar mai 
încăpea în cămin. Ca să-mi amintesc acum 
cîte spectacole am văzut eu la televizor ar 
trebui să am un caiet. Acum v-aş f i .citit 
probabil vreo sută de t i t l u r i şi aş şti ce 
să vă spun. Aşa, d in memorie, e foarte? 
greu să vă repet nume, t i t l u r i . Totuşi, dacă 
mă gîndesc bine, mi-au plăcut foarte mult 
câteva piese : -Ciuta, Steaua fără nume, o 
altă piesă, i n care a jucat foarte bine Radu 
Beligan, cu o femeie dezamăgită pe caire o 
ajută u n tovarăş de la sfat... 

— Şeful sectorului suflete... 
— Exact ! Aşa-i spunea. Şi am mai vă

zut o piesă, nu ţin minte cine a scris-o, 
dar mi-a plăcut foarte tnrult povestea şi în-
timplările de acolo. Era vorba de uri sculptor, 
un artist mare care are în casă o fe
meie bătrână şi înţeleaptă şi care abia cînd 
îi vine ceasul să moară î.şi dă seama ce tre
buie să facă, începe să lucreze... De cnrind 
am mai văzut ceva. I i zicea.... Fără final. 
Juca o artistă foarte bună, cunoscută, Dina 
Cocea, care mi-a plăcut. Când s-a terminat 
n-am înţeles insă exact ce rost a avut, pro
pr iu zis, piesa asta. N-am tras o concluzie 
clară. După mine, o piesă e bună cind omul 
rămâne pînă la urmă eu o impresie, clară. 
Râmnic cu ceva de învăţat, cu o imagine 
limpede. Şi mai cred eă toate piesele sint 
bune : şi alea cu ţărani, şi alea cu intelec
tuali . A u cred că trebuie şablonate. Pro
blemele sini interesante ori dc unde sini 
luate. Nu e\i--lâ cred eu, o piesă in care să 
nu fie diferite pături sociale. In alea ou ţă
rani este şi cîte un intelectual, în alea eu 
intelectuali intervine si un ţăran, aşa că... 

B l m 
Oprea Necula 

Biioc ar f i insă dacă am puica să vedem 
aici. la noi , nişte piese bune de lealru. Iar 
dacă ar mai veni şi vreun actor marc. ca 
de exemplu Toma Caragiu, Dem. Rădulescu, 
(tclavian Goteseu, ar f i pur şi s implu omor. 
în fond pentru ce munceşte omul acum ? 
Să vadă lucruri frumoase. Înainte, ţăranul 
îşi dădea sufletul pentru o bucată de pă
mânt. Nu vedea înaintea ochilor decît pă-
mînt. Nu lăia porcul pentru el, de Crăciun ; 
îl vindea să-.şi m a i cumpere un pogon. 
Acum muncim pentru bucuria şi sufletul şi 
mintea noastră... 

Gheorghe loniţă 
vicepreşedinte al C.A.P. 

Gu ani in urmă, aveam hunul obicei -ă 
mergem in colectiv, cu cele şase, şapte ca
mioane ale noastre, fie in excursii la munte, 
la mare, fie la cile iun spectacol. De vreo 
doi ani m-am mai făcut acest lucru. Ani 
avui fel de fel de greutăţi la gospodărie, 
ploile ne-au inundai peste I 500 hectare şi 
nu nc-a mai ars de nimic. Xe-am concen
trat forţele pentru în I alura rea acestor cala
mităţi şi am cam uitat <lc... distracţii. Ku nu 
cred că lealru! este numai o distracţie. Şlm 

www.cimec.ro



(ilicorghc Ioniţă şi Călin Apostu 

că un spectacol hun de lealru poale îi o 
lecţie de viaţă mai mobilizatoare decît or i 
care altă manifestare de artă. Totuşi, pe 
mine nu mă pasionează nici vânătoarea, nici 
pescuitul, nici alt sport, dar drept să vă 
spun, nici teatrul. Pentru mine, totul c o 
carte hună. îmi place să citesc, si citesc 
foarte multă beletristică. Fiecare carte îmi 
deschide un nou univois. un orizont nou. 
Vă spun atît de puţine lucruri despre tea
tru pentru că nu-1 cunosc. între anii 1960— 
7<> deci intr -un deceniu, cu am văzut doar 
două spectacole : Sfintut Mitică Blajinii, la 
Teatrul ..Bulandra'" şi Mc.vico '70, la Estradă. 
La noi la cămin sint programe slabe, pub l i -
eu'l e nedisciplinat. Şcoala .nu face nimic 
pentru educaţia publicului , direcţia căminu
lui aşijderea. Dacă am f i avut ocazia să ve
dem, aici. la noi, nişte spectacole susţinute 
de una sau mai multe trupe dc nivel înalt, 
dacă am fi asistai la nişte prelegeri, la nişte 
expuneri despre teatru, despre istoria l a i , 
despre ce noutăţi şi perspective sînt în acest 
domeniu, poate că şi eu aş f i avut de spus 
ceva mai m u l t şi mai interesant. Aşa... 

Călin Apostu 
Îngrijitor de animale 

Sint cooperator vecin. Tata a m a r i i pe 
front. Maică-mea, fondatoare. în 1950 la 
gospodăria colectivă. Ea m-a convins să 
intru şi cu şi să muncesc aici, că e o treabă 
de vi i lor . V i i toru l l-am realizai acum. Avem 

apa an casa, oaie, trotuare, televizor, f r ig i 
der. Cred că trebuie să avem şi cultură la 
nivelul acesta. Şi. îmi pare rău. dar nu 
avem. Vedeţi vreun afiş de lealru pe cen
t r u ? Da de unde ! Aşa ceva nu s-a văzut 
la noi , de mult . La cămin aproape în fie
care seară, numai f i lme. Uneori v in aici 
nişte prosti i , programe cu jonglerii , cu pit ic i . 
Teatru în u l t ima vreme n-am văzut de loc. 
înainte, e mult de atunci, mai venea cîle 
o echipă dc amatori de la Manasia. de la 
Băicoi. De vreo cinci an i încoace, nu ţin 
minte să mai f i venit. A m auzit că la Că
lăraşi, la Buzău, există teatre populare. E 
cam departe, e adevărat, dar măcar o dată 
ar f i putut să vină vreunul să-1 vedem şi 
noi . X-a venit nic i o echipă, nici de la tea
trele d i n apropiere, nici de la Bucureşti, 
nici dc la Brăila, nic i de la iBirlad. Slavă 
Domnului , avem acum şi d r u m asfaltat (cei 
trei k m pînă la gară. rămaşi neasfaltaţi, o 
să fie în cu rînd terminaţi şi ei). Teatru! 
,A asilescu", se zice. a fost creat special, să 
bată judeţul, l / i noi. a venit o dată sau de 
două or i . si alunei numai cu spectacole de 
varietăţi. Aici pe plan local nu se ocupă 
nimeni dc necazul ăsta. La cămin e o or
ganizare slabă. Aveam şi noi , pc vremuri , 
o echipă de lealru. Acum n u mai activează, 
în comuna noastră sînt la şcoală vreo pa
truzeci de profesori. învăţători. Ar putea 
măcar ei să facă ceva mai mult . Mie îmi 
place foarte mult teatrul, de pc vremea cînd 
făceam armata la Oradea. Acolo, cam de 
două ori pe lună, veneau ou regularitate în 
unitate echipe dc teatru, si d in Oradea şi 
chiar şi de la Bucureşti. După anuală, am 
mai văzut mi sc pare un singur spectacol, 
odată, la Bucureşti, la Sala Palatului.- ou o 
piesă despre o gospodărie colectivă in care 
erau criticate lipsurile. A m rîs foarte mult . 
Bacă 
ceva 
cea 

artiştii ar 
în carne şi 
foarte mult 

destul do grea 
.'ÎS de capete de 
sl'rins coceni, nia 
familie, am avut 

veni şi ne-ar arata aşa 
oase, cred că ne-ar plă-

După munca noastră 
(ziua îngrijesc singur 
bovine, mai merg şi la 
am apoi .şi necazuri in 
şi necazuri cu colectiva, 

cu inundaţiile), după atîtea necazuri şi greu
tăţi, zic. ne-ar prinde bine să vină ci 
neva să ne distreze, să ne mulţumească 
sufletul. Acum. iarna, mai ales, de la ! de
cembrie la 1. februarie, am putea să mer
gem cu toţii în fiecare seară la cămin sa 
vedem spectacole .Vara e mai greu... Ar fi o 
bucurie mare pentru noi dacă iarna ar veni 
artiştii, artişti buni . pregătiţi, populari, pe 
care îi îndrăgim. 

•Cînd am fost la Bucureşti, la speri 
luciul cel mai extraordinar, care m-a 
burat, nu a fost piesa ci liniştea din 
La noi la cămin e o gălăgie infernală, 
trebui să se facă ceva pentru educaţia 
Micului nostru, mai ales pentru edin 

a col. 
l u l -

pu-
aţia 

6 I www.cimec.ro



t ineretului , cu cl e col ma i nedisciplinat : 
ţipă, face o hărmălaie că n u poţi urmări 
nic i măcar un f i l m , ca lumea. U.T.C.-ul mos-
t r u ar trebui , cred, pe lingă activitatea po
litică, să spri j ine m a i m u l t activitatea cul 
turală a căinimiului §i unai ales să se oKjuţpc 
de această muncă de educare a pub l i cu lu i 
tînăr. La urma urmelor, şi asta ar f i aou-
vitate politică 

Stanca Năstase 
îngrijitoare de păsări 

Teatru, cu ? N u , n-am văzut, decît la 
televizor. Şi ascult la difuzor. I n l r - o sală 
n-am fost niciodată. M-aş duce. D a r unde ? 
Noi mergem la Urziceni, la Bucureşti, dar 
pentru altele. îmbrăcaţi ca pentru nevoile 
noastre. Cum să i n t r u într-un teatru ? A i c i . 
la no i , teatru l e u n l u x . N u costă m u l t . nu 
e scump u n bilet , dar ce teatru vedem no i ? 
Pe dumneavoastră vă interesează ce teatru 
adevărat se dă la no i în comună, dar no i 
vedem ceva cu cântece populare şi cu sca
mator i i şi atît. A m văzut iteatre la f i l m şi 
televizor. Alea, teatre ! Te îmbeţi cind le 
vezi. Dar aici unde să le vez i ? Aşa că 
ascult la difuzor, pînă pierd şirul vorbelor... 

Ion Lăceanu 
Secretarul comitetului comunal de part id 

Viaţa satului are încă un acces greoi în 
teatru. Cei care gustă teatrul după televizor, 
do fapt nic i nu-1 cunosc. Şi. să f i m realişti, 
ou piesele pe care n i le pune la dispoziţie 
Casa Creaţiei, n u se poate vorb i mici de u n 
repertoriu pe care echipa noastră ide teatru 
să-1 interpreteze cu folos pentru propagarea 
dragostei pentru teatru. în afara t e x t u l u i , o 
altă problemă a formaţiei noastre de teatru 
este aceea a instructorului . Cine să-i îndrume 
pe actorii noştri amatori ? A i u b i teatrul , a 
fi un spectator pasional şi pregătit n u în
deamnă şi a f i in măsură să regizezi u n 
spectacol. No i mc adresăm — ca peste tot — 
unui profesor... Rezultatul e foarte modest, 
deşi nu se munceşte puţin, ba chiar aş 
spume că sint nişte rezultate care se văd că 
sînt prea... muncite. 

Oamenii ciştigă bine, Ie place să petreacă 
bine şi ou folos. E i văd în spectacolul de 
teatru o distracţie. E foarte bine. Dar, n i c i 
odată n-au avut pr i l e ju l de a f i cuceriţi de 
un mare spectacol de teatru. Ceea ce văd 
aici în comună sint, d i n păcate, improvizaţii. 
De aceea, după părerea mea, m a i m u l t decît 
orice iniţiative frumoase ale amatorilor — 
hune şi folositoare şi ele ! — e necesară o 

Stanca Năstase 

largă acţiune de popularizare a teatrului , în
făptuită chiar de către artişti, recizori , autor i 
dramatici . A l t m i n t e r i , scena, rampa, reflectoa
rele, sala dc teatru cu atmosfera ei specifică, 
vor cămine necunoscute celor ce ştiu de 
teatru doar p r i n televiziune. Ori să fie — 
poate — acesta v i i t o r u l teatrului ? 

M a i de m u l t , preocupaţi dc această pro
blemă, am încercat să facem şi no i ceva. 
A m plecat la Bucureşti, la teatru, cu auto
camioanele. Erau vreo două sute de coope
rator i care au văzut un spectacol a l teatrului 
„Ion Yasilesou". B u n spectacolul, reuşită ac
ţiunea, dar de cîte ori o putem repeta ? 
A v e m posibilitatea de a suporta orice chel
tuiel i legate de un turneu sau de o acţiune 
de cultură teatrală pe care este dispus u n 
teatru s-o organizeze. Dar teatrele se mulţu
mesc n u m a i ou îndeplinirea p l a n u l u i lor f i 
nanciar, mu îşi cu îndeplinirea m e n i r i i lor 
de culturalizare, ocolind — din comoditate 
şi inerţie — petele albe ale geografiei tea
trale. 

în acest caz, moi n u m a i putem face n i m i c 
Vă spuneam că una d intre cele m a i acute 

probleme m i sc pare a f i aceea a reperto
riului. Mă u i t p r i n ziare, citesc cronici , şi 
văd că lipsesc aproape cu desăvîrşirc atît 
spectacolele vioaie, pitoreşti, atrăgătoare, cu 
o intrigă simplă, cu multă muzică, specta
colele cu subiecte din viaţa satelor. Ştiu, e 
s implist să spui că „lipseşte piesa cu ţărani", 
într-um t i m p , înaintea terminării cooperativi
zării, ploua cu „piese cu ţărani". în fiecare 
d i n acele piese confl ictul era asemănător : 
un ţăran era lămurit să mu m a i fie îndărătnic 
şi să se înscrie în colectivă. După o pe
rioadă, au fost descoperite alte ..conflicte" : 

www.cimec.ro



Ion lAceanu 

între preşedinţi, br igadier i , contabi l i , inspec
tor i , toţi arivişti, poate chiar necinstiţi, şi 
masa cooperatorilor. Pentru un spectator ne
educat, pent ru un om m a i puţin evoluat , 
poate că asemenea ..piese'' puteau prezenta 
un oarecare interes. Dar conflictele reale al 
satului contemporan sînt pe coordonate cu 
to tu l superioare acestei înţelegeri schematice, 
l imi ta te . P r i n s impl i ta te eu n u înţeleg sche
mat ism. A u trecut zece a n i de la t e r m i n a 
rea cooperativizării în ţară. în m o m e n t u l de 
faţă, pentru comuna noastră, de e x e m p l u , se 
pune problema ridicării n i v e l u l u i producţiei, 
în sensul că n u ne m a i mulţumim să f i m 
„ţărani", să f i m producători, ci intenţionăm 
să deven im şi prelucrători a i b u n u r i l o r pe 
care le producem. T i n d e m să mărim numărul 
m u n c i t o r i l o r ce lucrează în comună ; întărind 
elementul muncitoresc v o m crea n o i situaţii 
în relaţiile sociale ale s a t u l u i . Prosperitatea 
cu care ne lăudăm pe bună dreptate , pen
t r u că nc-a creat-o munca noastră, a stîrnit 
însă — pe i c i , pe colo, dar e lementul n u 
trebuie ignorat — manifestări de paraz i t i sm, 
mai ales în rîndul unor t iner i . . . 

Teat ru l ne poate a juta direct în abordarea 
şi chiar în soluţionarea unor probleme de 

viaţă, sociale, foarte impor tante , în măsura 
în oare este capabil să lo trateze eu forţă 
artistică. A m remarcat , în acest sens, n u de 
m u l t , forţa şi persistenţa ecoului u n u i spec
tacol a l brigăzii noastre de agitaţie. îmi în
c h i p u i ce ecou ar avea u n spectacol teatra l , 
în care argumentele să f ie expr imate p r i n 
caractere puternice ! Regret, dar Teatrul este 
încă m a i departe de n o i decît k i l o m e t r i i ce 
despart comuna G i r b o v i de Bucureşti. 

Aneta Croitoru 
Bibliotecară comunală 

D i n 5600 de cărţi, vreo 30 sînt cărţi de 
teatru . M a i ales cu piese. A m cărţi de 
Aleesandri , Caragiale, Cami l Petrescu... N - a m 
însă n i c i o carte despre actori şi regizor i şi 
despre d r a m a t u r g i i contemporani . Ast fe l de 
cărţi s-ar împrumuta grozav... De ce n u se 
tipăresc cărţi şi broşuri de popularizare a 
oamenilor de teatru ? 

Lucia Popescu 
Contabi l , preşedinta comisiei de femei o 

iCA.P. 

T e a t r u ? Femeilor ? Da, le place t e a t r u l , 
dar 6Înt n u m a i câteva oaie or f i avut p r i 
l e j u l să vadă o piesă adevărată, i n t r - u n de
cor adevărat şi jucată de actor i adevăraţi. 
Fetele noastre, după ce se căsătoresc, gata 
şi cu act ivitatea artistică, n i c i la dansur i , 
n i c i l a muzică populară n u se m a i duc , se 
uită l a televizor, ascultă radio . . . Probabi l 
că a ic i ar t rebu i să m a i facem şi no i ceva, 
dar n u cred că tocmai Comisia de femei a 
C . A J . - u l u i . . . 

îmi place şi mie t ea t ru l . D i n cauza t e a t r u 
l u i , a c u m zece a n i , când abia mă căsători
sem, aveam televizor cu m u l t înainte de a 
avea casă... Dacă n u a m c u m vedea tea
t r u în săli ver i tab i le , măear la te leviz iune 
să văd. Şi, uneor i , când piesele ce se daU 
la televizor a u o prezentare foarte apropiată 
de cea a f i l m e l o r , mi -e cam dor de pr imele 
t ransmis i i de teatru direct d i n sală. P u b l i 
cu l , pauzele, atmosfera d i n sală, m a i redau 
ceva d i n emoţia şi căldura spectacolului . 
Urmăresc uneor i si t e a t r u l radiofonic . La 
slujbă n u po t da d r u m u l t ranz i s to ru lu i , să 
ascult şi emisiuni le de tea t ru de dimineaţa. 
Sînt contabilă şi vă daţi seama cc s-ar pe
trece dacă mi-aş crea singură ceva care 
să-mi distragă atenţia. Dar ascult ou a ten 
ţie unele emis iun i , uneor i chiar şi p r i n tele
vizor , p e n t r u a le p r i n d e pe Programul I I I . 
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Lucia Pop eseu 

Uneor i însă, piesele sînt programate la r a 
d i o la m a r e concurentă c u bogate programe 
de te lev iz iune , i a r serialele sînt atît de f r a g 
mentate , încît n u m a i înţeleci n i m i c . . . 

Miron Petcu 
P r i m a r u l c o m u n e i G i r b o v i 

De vreo 9—10 a n i , de c înd deţin i n G i r 
b o v i funcţia de p r i m a r , n u ţin m i n t e să ne 
f i v i z i t a t vreo trupă serioasă de t e a t r u sau 
nişte artişti m a r i . O a m e n i i noştri preferă 
muz i ca populară, i a r cei m a i t i n e r i , muz i ca 
uşoară. Cred că dacă ar v e n i nişte specta
cole bune de t e a t r u sau dacă a r v e n i la n o i 
m a i ales a c t o r i i de estradă : N i c u Constan
t i n , P u i u Călinescu, H o r i a Şerbănescu, I l o r i a 
Căciulescu, R a d u Zaharescu c u niscaiva schiţe 
umor is t i ce , a t u n c i ar v e n i l a cămin m u l t 
m a i mulţi oameni decît v i n a c u m la oricare 
spectacol de muzică populară. Şi m i c îmi 
place m u l t t e a t r u l de revistă. în general , s i m 
patizez artiştii de estradă, artiştii c omic i . L a 
te levizor , se în t i m p lă să-mi m a i scape cîte 
o emis iune de t e a t r u , dar dc varietăţi n i c i 
odată. Urmăresc d i n t i m p p r o g r a m u l , şi 
seara c u varietăţi c sfintă. U l t i m a emis iune 
intitulată Trecea fanfara, m i s-a părut foarte 
reuşită şi mi -a plăcut grozav. Dacă n-aş f i 
mi c rob i s t de f o t b a l , în fiecare duminică m-aş Miron 
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Yasilc Ion 

duce pînă la Bucureşti să văd u n spectacol 
de estradă. La Bucureşti a m m a i văzut şi 
alte spectacole care m i - a u plăcut : 0 scri
soare pierdută, la T e a t r u l Naţional, Fetele 
Didinei la „Ion Vasilescu' ' . 

L a televizor a m urmărit Soacra cu trei nu
rori şi D-ale carnavalului, pe care sper s-o 
văd şi pe scenă, poate în iarna aceasta. Ax 
f i b ine dacă direcţia căminului nos t ru a r avea 
m a i multă iniţiativă, dacă ar colabora m a i 
stirîns cu Casa de Creaţie a judeţului şi cu 
teatrele d i n j u r p e n t r u ca 6ă p u t e m vedea 
cu toţii măcaT în perioada de iarnă, u n u l 
sau două spectacole de tea t ru . 

Vasile Ion 
Conductor de atelaj 

A c u m , că s-a strim- recolta, a m t i m p şi 
de t e a t r u . Marţi şi j o i sînt la televizor pen
t r u că e t e a t r u . A m un Venus-4 foarte b u n . 
de-1 ştiu şi ve c in i i şi rudele, şi se strîng şi 
vec in i şi rude la m i n e , ,,ca la teatru ' ' . Ne-a 
plăcut la toţi Ciuta. A m văzut însă, alte pre
zentări care n i - a u enervat p e n t r u că eram 
sîcîit mereu şi întrebat să le expl ic celor 
care, m a i în virstă şi cu m a i puţină şcoală, 
nu înţelegeau c u m de se leagă faptele între 
ele. Poale se va face vreo piesă sau m a i 

multe şi pentru c i . să-i m a i înveţe teatru 
pe văzute. Cred eu. m a i m u l t e piese cu 
viaţa ţăranilor. N i c i eu n-am văzut vreo piesă 
cu ţărani. N o i , de dimineaţa pînă seara 
m u n c i m . A v e m şi n o i de rezolvat probleme 
bune de pus în piese. U i t e , eu cred că tea
t r u l ar t r e b u i să-i ia puţin i n tărbacă pe 
t i n e r i i care mu muncesc, care trăiesc de pe 
u r m a părinţilor, care nu-s educaţi. Aseară, la 
cămin, au fost p a t r u ore de f i l m . S-a dat 
Omul din Sierra şi 100 de dolari pentru 
şerif. A u stat oameni i . P a t r u ore. Dacă t re 
bu ie să stea, stau. D a r aş v r e a să-i văd că 
stau să vadă şi piese c u ţărani, ea pe la n o i . 
Şi mă gîndesc că bine ar f i să vină şi pe 
la n o i măcar v r e u n actor m a i mare . Ştiţi ce 
a însemnat p e n t r u u n u l ca mine. că i - am 
cunoscut l a Grădiştea pe F l o r i n Piersic şi 
Emamoil Petruţ, cînd a m fost la o f i l m a r e 
cu caii ? 

Constantin Vişan 
Tractor is t 

Teatru a m văzut în anuală, l a S ib iu . 
Echipa d i n localitate a prezentat a tunc i p e n 
t r u uni tatea noastră O scrisoare pierdută şi 
d i n toate piesele ce le -am văzut acolo, a-
coasta m i - a plăcut cel m a i m u l t . D e a tunc i 
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Constantin Vişan 

şi pină acum. la 45 de a n i , n -am m a i vă
zut oriei u n „spectacol v i u " . 

— Şi ai vrea să vezi ? 
— Păi cum ? Care-i interesul ? Să vezi ! La 

televizor a m văzut teatru şi mi -a plăcut, 
dar cred că cu t o t u l a l t fe l e i n realitate, 
îmi plac piesele româneşti, le s i m t m a i a-
proapc. Dacă nic i , la n o i , ar v e n i u n t e a t r u 
bun , aş lăsa tot şi m-aş duce ca la f o tba l . 
M i - a m adus aminte că, totuşi, p r i n '66—'67, 
ne-am dus. în colectiv, la Bucureşti, la Sala 
P a l a t u l u i , să vedem u n spectacol. A m fost 
a tunc i cu soţia, cu toată f a m i l i a şi a m vă
zut o piesă în care era vorba despre o co
lectivă, despre cum s-a format ea, cum stă
teau u n i i pe dinafară şi nu v o i a u să in t re , 
('.bestia asta cu colectiva, cu viaţa d in co
lectivă, deşi noi o trăim zi de z i , la tea
tru m i s-a părut mai interesantă. M i - a r placi ' 
i-ă mai văd asemenea piese d a r n imeni n-a 
Jiiai organizai nimic . Şi dacă s-ar putea, sâ 
fie şi ceva mai vesele. Că n-am do ce sâ 
f iu supărat. A m tot ce-mi trebuie, trăiesc 
fer ic i i cu copi i i nun. cu famil ia mea, şi 
seara, mai ales iarna, m-aş duce la Cămin 
să văd cîte un spectacol. 

Tudor lonită 
învăţător, d i r e c t o r u l Căminului c u l t u r a l 

Sint d irector la Căminul c u l t u r a l d i n Gir 
bov i d i n 1959. Pc v r e m u r i a m jucat şi eu 
şi nevasta în Cailele, spectacol pregătit de 
echipa dc teatru . A z i n u m a i avem echipă 
de lea lru . A v e m n u m a i o echipă de 
dansur i , una de muzică populară, <> brigadă 
de agitaţie. De anul trecut n-am a v u t la 
cămin nic i o manifestare teatrală. N-a venit 
la noi nic i o formaţie de teatru, n i c i astă 
vară şi nici în iarna care v ino n u avem 
vreun contract. A m avut intenţia să lucrăm 
mai s ir ius cu teatrul „Ion Vasilescu", dar 
pînă iu prezent n-am concretizat n imic . Ni 
s-a promis şi un instructor . In general n-am 
p r i m i t ajutoare pc l in ie de teatru. 

— Şi dc ce nu r-aţi ajutai singuri P Cetă
ţenii din comună mărturisesc o deosebită do
rinţă dc a redea lealru. Pină să rină din 
alte părţi ajutoare, nu credeţi că e cazid să 
acţionaţi dv. mai energie, să aveţi dr. ini
ţiativa ? 
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Tudor Ioniţă 

— Ba da. Dar să f iu sincer, nu prea m-am 
ocupat de acest domeniu. Activitatea cămi
nului nostru e axată pe filme, pe propaganda 
prin conferinţe şi expuneri ou tematică eco
nomică, socială, ştiinţifică, politică, agrozoo
tehnica, culturală, în general. 

— De exemplu ? 
— în cadrul săptămânii f i lmului la sate 

am avut o expunere despre f i lm , despre dez
voltarea cinematografiei noastre. 

— Şi despre teatru niciodată, nimic ? 
— Absolut nimic. Sînt conştient de înrîu-

rirea pe care ar f i putut s-o exercite în edu
carea şi formarea gustului pentru teatru a 
publicului nostru, atît spectacolele — vreo 
reprezentaţie de Aleosandri, de Caragiale, dată 
de un teatru de prestigiu — cît şi anumite 
conferinţe, care să preceadă aceste repre
zentaţii sau pe care să le f i organizat noi 
independent. 

— Şi ? 
— Şi ne gândim că pe vi i lor o să înlă

turăm această serioasă lipsă. Deocamdată 
citesc piese primite de la Casa Creaţiei, să 
văd ce s-ar putea potrivi la noi, să reorga
nizăm echipa dc teatru. Am găsit şi un pro
fesor dornic s-o conducă. Drept să vă spun, 
prea multe idei nu prea am în acest sens. 
Exi însumi n-am mai văzut un spectacol de 
teatru de vreo patru ani. Ba. greşesc, am 
văzut anul acesta : Fetele Didinei la Tea
trul „Ion Vasilescu". Mi-a plăcut şi piesa 

Vasile Marin 

şi interpretarea. E cam puţin, e adevărat. 
Nu prea am văzut nici la televizor emisiu
nile de teatru. 

V a s i l e M a r i n 
Brigadier 

(Am mai văzut eu piese de teatru... Am 
văzut pr in primăvară un spectacol cu băie
ţii mei, că am băiatul şi fata la Bucureşti, 
un spectacol cu război. Am zis că e f ru 
mos. Altfel nu văd teatru. Aici, în sat, văd 
tot ce se dă la <£min. Pentru televizor, că 
n-am, v in la sediu, la C.A.P., merg la că
min, mă mai duc la un vecin, da nici chiar 
aşa, muimai pentru teatru. Uite că eu n-am 
gustu'. îmi place şi teatrul, dar teatrul nos
tru („Ion Vasdescu", n.n.) la noi nu vine 
să joace, ci să cînte, şi nu- i vorba de 5 lei, 
dă-i dracului, că dau şi 25, dar dacă nu- i 
teatru bun, de cc să mă duc, să pierd vre
mea ? Zic că nu-i bun pentru că nu-i văd 
şi cu pe actorii de la televizor. Mă gîndesc 
că dacă au venit la noi în sal Fărâmiţă 
Lamhru şi Tiţa Ştefan şi Tita Bărhulescu, 
poate or veni şi ceva actori... Au fost — nu 
zic — nişte pit ic i , cu giumbuşlucuri ; oare 
ăsta e teatru ? 

A n c h e t ă r e a l i z a t ă d c V a l c r i a 
D u c e a ş i D u m i t r i i X e g r e a n u 
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